
 
 

PLE ORDINARI 26/09/2020 
 
1) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia                  
21 de novembre de 2019. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
2) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia                  
23 de desembre de 2019. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
3) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia                  
23 de desembre de 2019. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
4) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia 7                   
de gener de 2020. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
5) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia                  
16 de gener de 2020. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
6) Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia                  
16 de gener de 2020. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
7) Informe de Presidència 
 
8) Aprovació provisional de la modificació de l'Ordenança Fiscal núm. 3 reguladora de             
la Taxa per la prestació de serveis urbanístics, pel que fa a les fiances 
 
Segons se’ns va dir en Comissió Informativa la quantitat de 12.000€ s’havia realitzat tenint              
en compte l’import de la majoria d’obres de petit abast i fins ara no s’han hagut de realitzar                  
confiscacions de fiança, per tant entenem que és una mesura que dóna més agilitat a               
l’Administració i alhora facilita els tràmits als ciutadans que vulguin dur a terme reformes als               
habitatges. 



 
 

En qualsevol cas, el que sí que demanem a l’Ajuntament és que s’agilitzin els retorns de les                 
fiances a aquelles persones que l’han reclamada seguint el procediment administratiu           
actual.  
 
Alhora, tal i com va quedar palès a la Comissió Especial de Comptes de l’exercici 2018,                
caldria posar ordre a la relació de fiances “antigues” (fiances dels anys 90 i 2000) per tal de                  
no arrossegar tota aquesta informació econòmica en el futur. No tenim clar si són fiances               
que no s’ha demanat el retorn, si són fiances confiscades o quin és l’estat, però creiem que                 
caldria ordenar aquesta informació. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
9) Modificació de l'Ordenança Fiscal núm. 11, reguladora de la Taxa per la utilització 
privativa o l'aprofitament especial del domini públic local, per supressió de la tarifa 
fixada per l'ocupació amb taules de bar 
 
Aquesta és una proposta que la CUP va incloure en el document “Paquet de mesures que                
proposa el Grup Municipal de la CUP davant la crisi de la COVID-19” i que des de les                  
primeres converses que vam tenir tots els representants polítics vam estar d’acord que             
caliar impulsar. Celebrem que hi hagi un posicionament compartit en relació en aquesta             
qüestió. 
 
“Exoneració del pagament de la taxa d’ocupació de terrasses i les escombraries per aquells              
negocis que s'han vist obligats a tancar.” 
 
És evident que el sector de la restauració ha estat un dels principals damnificats d’aquesta               
pandèmia. Va ser de les primeres activitats econòmiques obligades a aturar-se i les noves              
formes de relacionar-se socialment estan afectant el normal desenvolupament de bars i            
restaurants (mesures de seguretat sanitària excepcional i l’establiment de distanciament          
físic al qual encara no hi estem acostumats). 
 
Aquest impacte de la COVID-19 coincideix amb l’època de primavera i estiu, quan el nostre               
municipi té més activitats lúdico-festives i on també canviem els nostres hàbits de consum              
durant uns mesos. 
 
Així doncs, esperem que aquesta mesura (amb un impacte aproximat d’uns 14.000€ que             
deixarà d’ingressar l’Ajuntament) serveixi per fer costat al gremi de bars i restaurants del              
municipi. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
10) Modificació Ordenança Fiscal núm. 1, reguladora de la Taxa per la prestació del 



 
 

servei d’expedició de documents administratius i activitats de competència local, pel           
que fa a l’ampliació dels supòsits de bonificació 
 
Estem d’acord en ampliació de supòsits per a la bonificació alhora d’obtenir documents             
relatius als Padró d’Habitants. Segons consta a l’informe, la proposta tindrà un impacte de              
2.800€ (que deixarà d’ingressar l’Ajuntament). 
 
La crisi econòmica causada per la COVID-19 ha provocat que moltes persones s’hagin vist              
obligades a sol·licitar determinats ajuts d’altres administracions; ajuts que d’altra banda,           
considerem que no han estat suficients i alguns d’ells encara no s’han pogut percebre degut               
a retards i errors administratius. 
 
Aquesta és una mesura de fiscalitat progressiva com les que fa anys que reclamem la CUP i                 
com no pot ser d’altra manera, hi votarem a favor. Ara bé, no creiem que sigui la única que                   
s’hagi de dur a terme, tal i com vam exposar al Ple d’aprovació del Pressupost de 2020: 
 

- Taxes/preus públics dels serveis oferts per l’Ajuntament com per exemple la Llar            
d’Infants o l’Escola de Música. 
 

- Impost de Béns Immobles (IBI): Millorar el sistema de bonificacions, o també aplicar             
un tipus incrementat al 10% dels béns immobles de tipus als immobles que superin              
un determinat valor cadastral 
 

- Impost sobre activitats econòmiques (IAE): Incrementar el gravamen a les empreses           
amb un volum de facturació més elevat. Amb els ingressos generats d’aquest impost             
es podrien dur a terme les polítiques definides al Pla de Dinamització del Comerç              
Local. 
 

- Subministrament d’aigua: Fer encara més progressiu el coeficient específic durant          
els mesos d’estiu en el 2n i 3r tram per fomentar un ús més racional de l’aigua. 

 
D’altra banda, volem posar de manifest que la CUP ja fa temps que té intenció de presentar                 
un conjunt de canvis a les ordenances fiscals per tal d’aplicar la fiscalitat progressiva. És per                
això que al mes de febrer vam sol·licitar informació de caire econòmic per proposar els               
canvis amb el major rigor possible, a dia d’avui (malgrat demanar-ho per instància i              
recordar-ho per correu electrònic) encara no se’ns ha fet arribar la informació.  
 
Esperem que ben aviat se’ns pugui facilitar la informació per tal de poder realitzar una               
proposta formal a l’equip de govern. 
 
Sentit del vot: A favor 
 



 
 

11) Aprovació de les bases que regulen la concessió de les subvencions directes per              
atendre necessitats i situacions d'emergència derivades de l'estat d'alarma declarat          
per l'Estat, de manera que aquestes ajudin a pal·liar l'efecte que el sector comercial i               
empresarial del municipi de Riudoms tindrà com a conseqüència de la pandèmia 
 
Estem d’acord en que l’Ajuntament doni suport al teixit empresarial i econòmic del municipi,              
per això votarem a favor d’aquesta proposta. Esperem que els 45.000€ que es tenen previst               
destinar siguin suficients i en cas que no ho siguin instem a l’equip de govern a augmentar                 
la dotació per tal que aquests ajuts puguin arribar a tothom. 
 
Ens agradaria saber si la modificació de crèdit per tal de dotar de recursos aquestes               
subvencions arribaran a temps al proper Ple ordinari (mes de juliol). 
 
Finalment, apuntar que també considerem convenient dur a terme altres propostes           
necessàries i urgents com ara: 
 

- Realitzar un estudi sobre l’impacte econòmic de l’Ajuntament de Riudoms  
 

- Publicar una “Guia Tributària” on s’expliquin els principals canvis en relació a la             
suspensió, ajornament i altres modificacions  en relació als impostos municipals. 
 

- Augmentar la dotació econòmica del conveni amb Serveis Socials  del Consell            
Comarcal  i   elaborar un pla de reforç d’aquests serveis en l’àmbit municipal 

 
Evidentment és important el teixit econòmic però en els propers mesos també haurem             
d’aprovar propostes polítiques destinades a la resta de ciutadania de Riudoms. 
 
Sentit del vot: A favor 
 
12) Intervencions dels grups municipals COVID-19 
 
En primer lloc, volem mostrar el nostre suport a totes aquelles persones que han sofert la                
pèrdua d’alguna persona estimada en un període de temps i unes circumstàncies socials             
tan complicades. 
 
També volem agrair l’esforç a totes les persones que han ajudat a superar aquesta situació: 
 

1) Als professionals sanitaris i el personal de la neteja. A tota la plantilla de              
l’Ajuntament, especialment a aquelles treballadores i treballadors que en els          
moments més durs de la pandèmia han hagut de ser a peu de carrer. També volem                
agrair i valorar la tasca que han realitzat els membres de l’equip de govern en una                
situació d’extrema dificultat. 



 
 

2) Als comerços i els empresaris de Riudoms; molts d’ells han hagut de tancar             
temporalment i han vist compromesos els ingressos. D’altres han hagut de treballar            
moltes més hores de l’habitual, arriscant la salut i adaptant-se a noves maneres             
d’atendre als clients. A tots ells, gràcies per la responsabilitat i gràcies per ser-hi. 

3) A la pagesia de Riudoms, per col·laborar amb la desinfecció dels carrers cada             
divendres però sobretot volem posar en valor la importància de tenir veïns i veïnes              
que treballin i tinguin cura de la terra. 

4) A la xarxa de cures, que des d’un bon principi es van posar a disposició d’aquelles                
persones que ho necessitaven. 

5) I finalment, també la ciutadania i a les famílies, especialment les que tenen canalla.              
Per la paciència en els moments de més incertesa i per fer comprendre als petits de                
casa la situació que hem viscut darrerament. 

 
Si alguna conclusió n’hem extret com a poble d’aquesta pandèmia és la importància de              
poder-nos alimentar amb productes de qualitat i de proximitat, de poder disposar d’un             
comerç local fort i compromès, de tenir cura dels que tenim més a la vora a través del nostre                   
compromís social (ja siguin familiars, amics i/o coneguts) i de la necessitat de tenir un               
sistema sanitari públic en bones condicions. 
 
I finalment, una reflexió política: 
 
Aquest és el primer Ple municipal que es realitza des del mes de gener. Durant la situació                 
de confinament només vam ser capaços de realitzar dues Juntes de Portaveus (molt             
espaiades en el temps), tot i que sí que van produir-se algunes trucades telefòniques i               
converses de WhatsApp. 
 
Esperem que aquesta situació no es repeteixi, tot i que la majoria d’experts coincideixen en               
què es produirà una situació de rebrot en els propers mesos. En cas de presentar-se una                
situació similar en el futur, demanem que es pensi en totes les forces polítiques per treballar                
i ajudar al municipi. 
 
Demanem una comunicació més fluida, que es tinguin en compte les propostes que hem fet               
arribar a l’equip de govern, que s’aprofiti el coneixement i les idees dels 13 regidors. En                
definitiva: veure la resta de regidores com una ajuda, unes mans per treballar. Considerem              
que durant el temps d’excepcionalitat tots els grups polítics vàrem ser generosos malgrat             
que ens hagués agradat sentir-nos més útils. 
 
Acabem parafrasejant el discurs que vam realitzar el 15 de juny de 2019 durant el Ple de                 
Constitució de la Corporació: 
 
“ [...] Les tretze persones que hem estat escollides hem assumit aquest repte personal, i               
alhora col·lectiu, amb la voluntat de dedicar el nostre temps a millorar Riudoms.” 



 
 

 
 
 


